
Høringssvar fra Holbæk Lærerkreds 

Vi kan i Holbæk Lærerkreds med stor tilfredshed se, hvordan den tiltrængte økonomiske genopretning af 
Folkeskolen i Holbæk Kommune, som et stort flertal i kommunalbestyrelsen påbegyndte sidste år, 
fortsættes i budgetåret 2020. 

Som det tydeligt fremgår af budgetmaterialet, så er Holbæk Kommunes udgifter pr elev væsentligt lavere 
end både de kommuner, vi normalt sammenligner os med i K4-samarbejdet, Sjælland under et og 
landsgennemsnittet. Det medfører naturligt en situation, hvor det er meget svært at få budgetterne til at 
hænge sammen på skolerne. Den foreslåede styrkelse af skolernes økonomi med 15 millioner kroner er 
derfor endnu et skridt i den rigtige retning, men den risikerer dog i et vist omfang at blive udhulet af et 
forventet faldende elevtal. 

Vi henstiller derfor til, at de 15 millioner fastholdes som styrkelse uanset elevtallets størrelse. Vi henviser 
også til den kendsgerning, at den øgede inklusionsopgave stiller store krav til lærerne. Det er under de 
nuværende forhold meget vanskeligt at sikre alle elever en undervisning, som giver dem mulighed for at 
udnytte deres potentialer. 

Ydermere har lærernes faglige kompetenceudvikling i stort omfang været sat i bero i de seneste mange år 
pga. Holbæk Kommunes økonomiske udfordringer. Dette har naturligt øget behovet for faglig 
kompetenceudvikling hos lærerne. 

Vores henstilling er således, at der ikke kun laves en generel økonomisk styrkelse af folkeskoleområdet, 
men at der øremærkes midler, der skaber reel mulighed for at lave tolærerordninger og styrke lærernes 
nødvendige kompetenceudvikling. 

 


